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دانشـــگاه آزاد واحد اصفهان، این هفته روزهای پرترافیکی را تجربه کرد. از 
اندیشمندان و محققان دینی حوزه و دانشگاه تا روسای دانشگاه  های مطرح 
عراقی و حتی برخی مدیران ورزشی این هفته گذرشان به واحد اصفهان خورد. 
رئیس دانشگاه آزاد هم میهمان برخی از همین برنامه ها بود. او در سفری کوتاه 
به اصفهان در سومین کنگره بین المللی »نهج البلاغه؛ راه نجات« حضور 
یافت و سخنرانی کرد. حضور  در سومین همایش ملی »تربیت، حکمت 
و حکمرانی« و بازدید از دانشـــگاه آزاد واحد خمینی شـــهر از بخش های 
دیگر ســـفر او به اصفهان بود اما یکی از مهم ترین اتفاقات را باید حضور 
یک روزه دکتر طهرانچی در نشست مشترکی دانست که با حضور روسای 
دانشـــگاه های عراقی برگزار شـــد. پیام نجفی، رئیس دانشـــگاه آزاد استان 
اصفهان در گفت وگو با »فرهیختگان« از جزئیات بازدید و تفاهمنامه های 
منعقدشـــده با دانشـــگاه  های عراقی صحبت کرده و در ادامه به برخی از 

فعالیت های مهم این واحد در روزهای اخیر پرداخته که  می خوانید. 

واحد اصفهان فعالیت های ویژه در حوزه بین الملل داشته که به نظر می رسدکماکان 
با برنامه ریزی جدی ادامه هم دارد. ســـال گذشـــته میزبان دانشـــگاه های مالزیایی 
و امســـال هـــم میزبـــان تعـــدادی از روســـای دانشـــگاه های کشـــور عـــراق بودیـــد و 
تفاهمنامه هایی هم با آنها امضا کردید. این تعامل را به چه شکلی شروع کردید و 

با چه هدفی دنبال می کنید؟
 همایـــش بین الملـــل نهج البلاغه را این هفته در اصفهان برگزار کردیم. تعدادی 
از روسای دانشگاه های کشور عراق را برای حضور در این همایش دعوت کرده 
بودیم که اتفاقا با موضوع نهج البلاغه قرابت داشتند. روسای هفت دانشگاه  مطرح 
عراق و عتبه حســـینی از جمله میهمان ویژه این مراســـم بودند که پس از آن در 
نشست با حضور رئیس دانشگاه آزاد به بحث و گفت وگو پیرامون فعالیت های 
مشترک علمی پرداختند. دکتر طهرانچی درمورد اهداف مشترکی که ما می توانیم 
در فضای علمی دانشگاه داشته باشیم صحبت و درنهایت بر افزایش تعامل 
علمی و فعالیت تحقیقاتی مشترک بین دانشگاه های دو کشور تاکید کردند. در 
همین راستا تفاهمنامه هایی را پیش از این نشست آماده کرده بودیم. البته با دو 
دانشگاه از مجموع هفت دانشگاه عراقی حاضر در نشست یعنی »واسط« و »اهل 
ع(، دانشگاه بغداد،  ( بیت« اخیر قبلا تفاهمنامه داشتیم و با دانشگاه امام باقر
ع( و چند دانشـــگاه عراقی دیگر  دانشـــگاه کربلا و دانشـــگاه امام جعفر صادق)
ارتباط گرفتیم که در نشست اخیر تفاهمنامه همکاری های مشترک را امضا کردیم. 
روز سه شنبه این هیات علمی بازدیدی از واحد اصفهان داشتند. موضوع مقالات 
علمـــی یکـــی از دغدغه های جـــدی آنها بود و درخصـــوص مجلات و مقالات 
مشترکی که می توان با همکاری دانشگاه های دو کشور منتشر کرد، صحبت های 
مختلفی مطرح شد. پایان نامه های مشترک و تبادل استاد نیز از دیگر مسائلی 

است که برای آنها بسیار حائز اهمیت بود. به نظرم پیشنهادات خوبی مطرح شد 
و به نقطه عملیاتی خیلی نزدیک هستیم. یکی از پیشنهادها این بود که راجع به 
موضوعاتی که مثل »نهج البلاغه« دغدغه مشترک ما و آنها محسوب می شود، 
زمینه های مشترک و موضوعات و پایان نامه هایی را تعریف کنیم که با مشارکت 

اساتید دانشگاه های ایرانی و عراقی هدایت شود. 

واکنش روسای دانشگاه های عراقی نسبت به پیشنهاد دکتر طهرانچی درخصوص 
تشـــکیل جبهه علمی چگونه بود؟ چه بازخوردی در جریان بازدیدشـــان از واحد 

اصفهان گرفتید؟
اولا بسیار استقبال کردند. دکتر طهرانچی آسیب های تهدید کننده نسل جوان 
کشورهای اسلامی از سمت غرب را مطرح و نسبت به ضرورت عمل هوشمندانه 
در جریان تربیت نسل جدید دانشجویان مبتنی بر فرهنگ و اعتقادات خودمان 
تاکید کرد. استفاده از توان رسانه ها و شبکه های اطلاع رسانی و توانمندی های 
فناورانه و تولیدات علمی موضوع دیگری بود که همه مورد استقبال گروه عراقی 
قرار گرفت و آســـیب های تهدیدکننده کشـــورهای اسلامی را بیان کردند و برای 
انجام طرح های مشـــترک هم اعلام آمادگی داشـــتند. در جریان بازدید از واحد 
اصفهـــان هـــم همین موضوعـــات تداوم یافت و علاقه  جدی نســـبت به انتقال 
تجربیات دانشـــگاه آزاد نشـــان دادند. از جمله موضوعاتی که امروز به شـــدت 
متقاضی بودند انتقال تجربه دانشگاه آزاد در حوزه فناوری به ویژه فعالیت های 
دانش بنیان به دانشگاه های عراق بود. به طور خاص هم در حوزه های کشاورزی، 
دامپروری کشـــاورزی، علوم پزشـــکی، داروســـازی این درخواســـت مطرح شـــد. 
یکی از تاکیدات جدی بعضی از این دوســـتان این بود که کارهای مشـــترکی در 
زمینه های فناوری های نوین داشـــته باشـــیم؛ خصوصا اینکه دانش مدیریت و 
ایجاد شـــرکت های دانش بنیان و فناور را به دانشـــگاه عراق منتقل کنیم. ما هم 

استقبال کردیم و اعلام کردیم برای همکاری و کمک آماده هستیم. 

اجرای تفاهم های مشـــترکی که اخیرا امضا شـــد به صورت مشـــخص چه زمانی 
آغاز می شود؟

متاســـفانه برخـــی فرآیندهـــای اداری در کشـــورها وجـــود دارد کـــه دســـت و پای 
مجموعه ها را می بندد. اتفاقا درخصوص این موانع هم صحبت کردیم. هر دو 
طرف برای پیگیری جدی تفاهمنامه های در مســـیر اجرا متعهد شـــدند. تلاش 
می کنیم که خیلی زود مفاد این توافقات را عملیاتی کنیم. فکر می کنم این اتفاقات 
تا مهرماه در وضعیت خوبی قرار بگیرد. پیشنهاد کردیم کمیته ای مشترک تشکیل 

شود تا روند اجرایی آن سرعت گیرد. 

کدام حوزه در اولویت اجرا قرار دارد؟
یکـــی از پیشنهادهایشـــان بحث پایان نامه هاســـت که علاقه مند هســـتند کار 
مشترک انجام شود. این مورد را می توانیم خیلی زود عملیاتی کنیم. تا حدودی 

هم مقدمات آن را فراهم کردیم. 

در چه موضوعاتی؟
موضوعات مورد نیاز دو طرف که دامنه گسترده ای را شامل می شود. البته کارهایی 
هم قبلا انجام دادیم اما سازمان یافته نبوده است. حدود 100 نفر از اساتید عراقی در 
پایان نامه های ما مشارکت داشتند. نکته دیگر راجع به حوزه فناوری با محوریت 
حوزه کشاورزی است که قرار شد تیمی برای بررسی کردن ظرفیت ها به عراق رود. 
در زمینه تبادل استاد هم صحبت های اولیه انجام شد که فکر می کنم این موارد 

می تواند با سرعت بیشتری عملیاتی شود. 

واحد اصفهان ســـال گذشـــته با دانشگاه های مالزی هم تفاهمنامه امضا کرد. قرار 
بود از اواخر سال گذشته اجرای آن با برگزاری کارگاه ها آغاز شود. روند پیگیری این 

تفاهمنامه ها و تعامل با دانشگاه های مالزیایی چگونه پیش رفته است؟
بلـــه. کارگاه هـــای تشـــکیل شـــد و اولین گروه دانشـــجویی آنها بـــه اصفهان 
یایی داشـــتیم. 30 نفر از  یان مالز آمدند. بازخورد بســـیار مثبتی از دانشـــجو
یان  یان این دانشگاه ها به ایران آمدند. فراخوان ثبت نام دانشجو دانشـــجو
ی  واحـــد هـــم بـــرای شـــرکت در ایـــن کارگاه ها اعـــلام کردیم و فرآینـــد برگزار
یک از  ی علمی هم بـــا هر کارگاه هـــا در حـــال اجراســـت. در حـــوزه همـــکار
گانه ایـــن روند پیش مـــی رود. ارتباط مان قطع  دانشـــگاه ها به صـــورت جدا
ی را هم به عنوان نمونه در حوزه آب برگزار  نشـــده اســـت. کارگاه های مجاز
یســـت،  کردیم که با اســـتقبال آنها همراه شـــد. در حوزه های آب، محیط ز
ی کارگاه  صنایـــع غذایـــی و ITکـــه مورد علاقـــه آنها بوده درخواســـت برگزار

داشتیم. 

به جز مالزی و عراق، کشورهای دیگری را برای برقراری تعاملات علمی مدنظر دارید؟
. امیدواریم بتوانیم تعامل با این دو کشور را به نتیجه نزدیک  در این سطح خیر

کنیم تا سراغ کشورهای دیگر هم برویم. 

واحد اصفهان این ایام در حوزه همکاری های مشترک قدم های دیگری هم برداشته 
اســـت. به عنـــوان نمونـــه این هفته با باشـــگاه ذوب آهن هـــم تفاهمنامه همکاری 

امضا کردید. 
بله. مدیرعامل جدید ذوب آهن، آقای نکیسا به دعوت انجمن علمی دانشکده 
تربیت بدنی به دانشگاه تشریف آوردند و ظرفیت های دانشگاه را ارزیابی کردند. 
مـــوارد مختلفـــی در جلســـه مطرح شـــد. مخصوصا با توجه به اینکه دانشـــکده 
تربیت بدنی قوی ای در واحد داریم می توانیم هم از ظرفیت باشـــگاه اســـتفاده 
کنیم و هم باشـــگاه از ظرفیت دانشـــجویان، اساتید و زیرساخت های مختلف 

ورزشی استفاده کند. 

همزمان با روز مباهله سومین کنگره بین المللی نهج البلاغه راه نجات هم برگزار شد. 
موضوع نهج البلاغه یکی از موضوعات مورد توجه دانشگاه آزاد واحد اصفهان در 

چند سال اخیر بوده است. از جزئیات این کنگره صحبت کنید. 

از ســـال گذشـــته مرکـــز تحقیقـــات نهج البلاغه با همکاری مشـــترک موسســـه 
نهج البلاغه و دانشـــگاه ایجاد شـــد. کارهای تحقیقاتی خوبی انجام می شـــود و 
در همین زمینه ارتباطات بین المللی خوبی نیز برقرار شده است. مجموعه فعال 
در این حوزه، برنامه ریزی برای کنگره نهج البلاغه را آغاز کردند، پیش کنگره ها و 
جلسات متعددی را در واحدها و دانشگاه های مختلف داخلی و خارجی مثل 
لبنان داشتیم. فراخوان مقالات منتشر شد و درنهایت کنگره با همکاری شهرداری 
، نشست با شکوهی با حضور  اصفهان، اتاق بازرگانی و برخی مجموعه های دیگر
دو هزار نفر از اساتید حوزه و دانشگاه، محققان و علاقه مندان به نهج البلاغه و 
35 میهمان ویژه خارجی برگزار شـــد. احمد ســـالک حمایت ویژه ای را به عنوان 
رئیـــس همایش داشـــتند. علی اصغر بیگی دبیر ایـــن همایش بودند و با کمک 
خداوند همایش خوبی برگزار شد. دکتر طهرانچی هم در این همایش سخنرانی 
کردند و ایده های خوبی را برای بحث تحقیقات جدید که می تواند مورد توجه 
قرار گیرد، مطرح کردند. موضوع همایش نهج البلاغه و زیست شرافتمندانه بود، 
رئیس دانشـــگاه آزاد هم با اشـــاره به آســـیب های امروز جامعه جهانی و امکان 
پاسخگویی به این آسیب ها با استفاده قرآن و مکتب اهل بیت، توصیه هایی 
برای پژوهش در حوزه های آسیب های اجتماعی، تعلیم و تربیت و نظام خانواده 

در دانشگاه ها ارائه دادند. 

تـــدارک واحـــد اصفهان در ادامه فعالیت های علمی در حوزه نهج البلاغه چگونه 
است؟

کنگره اخیر فتح بابی برای ادامه تعامل و همکاری با مراکز تحقیقاتی داخل و 
خارج از کشـــور شـــد و تحقیقات مشترک، فعالیت های ترویجی و پایان نامه ها 
به ویژه با مشـــارکت دانشـــجویان خارجی مثل دانشـــجویان دانشگاه های عراق 
ادامه خواهد داشـــت. نظام موضوعات نهج البلاغه تعریف شـــده و قرار اســـت 
پس از نهایی شدن، بارگذاری شود. ان شاءالله کنگره هم ادامه خواهد داشت. 

برنامه یا حرکت ویژه ای در ماه های پیش رو خواهید داشت؟
یکی از موضوعاتی که امســـال از جمله برنامه کلیدی واحد و اســـتان اصفهان 
محســـوب می شـــود بحث جذب دانشـــجو با ظرفیت های اشـــتغال اســـت. با 
برنامه ریـــزی ویـــژه ای که در این حوزه خواهیم داشـــت طرح پویش را گســـترش و 

تقویت خواهیم کرد. 

برنامه و هدف گذاری شما برای چند نفر است؟
باید 10 درصد جمعیت دانشجو در طرح پویش داشته باشیم. اگر دانشجویان 
فعال کارشناسی و کاردانی را در نظر بگیریم در واحد اصفهان قریب به دو هزار 
نفر و در ســـطح اســـتان بین چهار تا پنج هزار مشـــمول این طرح خواهند شـــد. 
البته در حال حاضر هم تقریبا همین تعداد را داریم و هماهنگی حضور آنها در 
صنایع اتفاق افتاده اســـت. صنایع به شـــدت استقبال می کنند و نیاز دارند اما 
مشکل  انگیزه  دانشجویان به ویژه در برخی رشته هاست که نیاز به تقویت دارد. 

رئیس دانشگاه آزاد استان اصفهان در گفت وگو با »فرهیختگان«:

تجربیاتفناورانهدانشگاهآزادبهدانشگاههایعراقمیرود

  رئیس دانشگاه آزاد در سومین کنگره بین المللی »نهج البلاغه؛ راه نجات« مطرح کرد

نهجالبلاغه؛کلیدتحولحکمرانیتعلیموتربیت

ابوالفضل مظاهری
دبیر گروه دانشگاه 

ســـومین کنگـــره بین المللـــی نهج البلاغه راه نجات دوشـــنبه ایـــن هفته در 
سالن همایش های بین المللی اصفهان برگزار شد. بیش از ۳۵۰ مقاله به 
دبیرخانه این کنگره ارسال شده و ۳4 عضو هیات علمی در بخش های 
مختلف این کنگره فعالیت کردند. در ادامه بخش هایی از سخنرانی های 
میهمانـــان ویـــژه این کنگره را می خوانید. رونمایـــی از کتب نهج البلاغه و 
کتبی که طی یک ســـال اخیر در مورد نهج البلاغه تالیف شـــده نیز بخش 

دیگری از این کنگره بود. 

   توجه عتبه علوی به نشست های تخصصی 
معارف امیرالمومنین

ع( در این همایش با بیان  نبـــأ الحمامـــی، رئیس مجمع علوی حرم امـــام علی)
اینکه به همه شما به خاطر برگزاری سومین همایش بین المللی نهج البلاغه که 
یست شرافتمندانه نام گذاری شده است تبریک می گویم،  به نام نهج البلاغه و ز
ع( برگزاری چنین همایش های  اظهار کرد: »بدون شـــک عتبه امیرالمومنین )
اعتقـــادی و همایش هـــای تخصصـــی که در زمینه نهج البلاغه برگزار می شـــود 
و هر آنچه درمورد ســـیره و روش امیرالمومنین برگزار می شـــود را مرکز توجه خود 
ع( تصریح کرد: »عقول به  قـــرار می دهـــد.« رئیس مجمع علوی حـــرم امام علی)
هیچ عنوان نمی تواند کلام امیرالمومنین و معارف علوی را درک کند؛ چراکه او 
شـــخصیتی اســـت که حتی مخالفان وی به جلالت علمی آن اعتراف کرده و 
همه فرقه ها، ادیان و دین های آسمانی محبت امیرالمومنین را یدک می کشند.« 

   نهج البلاغه کتاب حکومت اسلامی است
احمد سالک، رئیس سومین کنگره بین المللی نهج البلاغه اظهار کرد: »کتاب 
نهج البلاغه برادر قرآن و فوق کلام بشریت است، کتاب نهج البلاغه تفسیر خطبه 
غدیر پیامبر اکرم در روز غدیر است، کتاب نهج البلاغه و معرفی امیرالمومنین از 
زبان خودشان ولایت  الهیه را رقم زد و این ولایت  الهیه در کلام پیغمبر اکرم)ص( 
در غدیر خم مشـــهود اســـت.« ســـالک با اشاره به هدف کنگره گفت: »ما تلاش 
می کنیم با مسائل مختلف آموزشی، تربیت مربی و مطالب فراوان نهج البلاغه 
ع( که کتاب حیات بخش زندگی انسان هاست به داخل خانه های  امیرالمومنین )
مـــردم در داخـــل کشـــور و خـــارج ببریم و این هدف کار بزرگی اســـت که زحمت 
فوق العاده دارد؛ همچنین در بعد مسائل علمی نهج البلاغه کتاب مرجع علمی 
برای جوامع علمی بشـــری اســـت، کتاب حکومت اســـت برای جهان بشریت، 
کتاب حقوق است، کتاب جهاد و مقاومت است و اگر کسی جهاد در راه خدا 
را تـــرک کنـــد باید لباس ذلت بپوشـــد.« وی اظهار کـــرد: »امروز این کنگره معرف 
ع( است و لازمه این حرف  انسان های عمار گونه در تبعیت امیرالمومنین علی )
ع( عمل کنیم و شاید بزرگ ترین  این است که اول خودمان به کلام امیرالمومنین )
هدف از این کنگره عمل کردن به دستورات قرآن و نهج البلاغه، خود ما هستیم.« 

   باید نهج البلاغه از غربت در بیاید 
ع( اظهار کرد: »باید نهج البلاغه از  رضا رمضانی، دبیر مجمع جهانی اهل بیت  )
غربت در بیاید اما لازمه این امر آن است که نهج البلاغه در متن زندگی ما ورود 
پیدا کند.« وی با بیان اینکه درباره کلام شخصیتی بحث می کنیم که معجزه 
ع( انسانی است که در عصر  تربیتی پیامبر )ص( است، افزود: »امیرالمومنین)
یـــف و تعابیر فراوانی  جاهلیـــت اعـــراب، شـــخصیتی جامع و کامل دارد و تعار
ع( خاطرنشان کرد:  از ایشـــان نقل شـــده است.« دبیر مجمع جهانی اهل بیت )
ع( را  »تعبیر دقیقی از امام موســـی صدر بیان شـــده که اگر بخواهیم امام علی )
به جز از طریق متون معرفی کنیم، باید در مقام عمل نشان دهنده ایشان باشیم.« 
یســـت شرافتمندانه در نهج البلاغه بیان  رمضانی با اشـــاره به اهمیت موضوع ز
ع( اســـت که باید با آن  یای معارف امام علی ) کرد: »نهج البلاغه شـــمه ای از در

مرجعیت علمی و سیاسی را به بشریت معرفی کنیم.« 

   تحول دانشگاه باید براساس نگاه بنیادین 
و حکمت صورت گیرد

دکتـــر محمدمهـــدی طهرانچی، رئیس دانشـــگاه آزاد نیز در این کنگره  گفت: 
»توفیق داشـــتیم برای ســـومین بار برگزارکننده این همایش بین المللی باشـــیم 
یســـت شـــرافتمندانه اســـت.«  که امســـال عنوانی که برای آن انتخاب شـــد، ز
وی خاطرنشـــان کرد: »واقعیت این اســـت که ما به نهج البلاغه فقط به عنوان 
یم، بلکه در شـــرایطی هســـتیم که حکمرانی ما نیازمند  کتاب اخلاقی نیاز ندار

نهج البلاغه است.«
دکتر طهرانچی با ارائه سخنرانی با موضوع »زوجیت در جنسیت؛ مبنای زیست 
شرافتمندانه« گفت: »این مساله امروز بسیار حساس است و جوامع اسلامی باید 
ع(  درمورد آن و برای خروج از بحران ها به قرآن کریم، نهج البلاغه و کلام اهل بیت)
تمسک بجویند. مقام معظم رهبری فرمودند 200 سال است که غرب با پیشتازی 
در علم و فناوری، سبک زندگی خود را در دیگر جوامع حاکم کرده و اختیار آنها 

را در دست گرفته است.«
رئیس دانشگاه آزاد با بیان اینکه به یاد داریم چند سال پیش سند 2030 به تصویب 
رسید. 2030 سندی است که نظام سلطه در سال 2015 یک نقشه راه جهانی برای 
مردم کل دنیا ترسیم کرد، گفت: »در این سند، 17 راهبرد اساسی در نظر گرفته شد؛ 
17 راهبردی که برآمده از عقل خودبنیان غرب است و بسیار جدی و همه جانبه 
درحال پیاده سازی سند است. اگر به مواد این سند دقت کنیم، ظاهری فریبنده 
دارد اما مقام معظم رهبری بعد از آنکه عده ای در کشور به دنبال پیاده سازی این 
سند بودند، مانع آن شدند و به آنها تاختند که اینجا جمهوری اسلامی است. امروز 
خواهم گفت چگونه سند 2030 در جریان جهانی حتی در برخی رشته ها خود را بر 
ما تحمیل می کند.« وی خاطرنشان کرد: »بند 5 این سند مربوط به برابری جنسیتی 
است و نشان می دهد چه فاجعه ای درحال رخ دادن است و قرآن و نهج البلاغه 
می تواند دستگیر ما باشد. برابری جنسیتی مباحثی است که شتابان توسط غرب 
درحـــال پیاده ســـازی اســـت و بســـیاری از وقایع چه در فضای مجـــازی و چه در 
صحنه اجتماعی تابع پیاده سازی پدیده برابری جنسیتی است که سند 2030 قرار 
است آن را پیاده کند. محور این پیاده سازی، جوانان و آموزش وپرورش است و ما 
ت«، 

َ
يِّ ذَنب قُتِل

َ
درمقابل این برابری جنسیتی فقط یک پاسخ داریم که بگوییم »بِأ

به چه گناهی می خواهید زنان ما را بکشید و از زن بودن عبورشان دهید؟« وی با 
بیان اینکه امروز برابری جنسیتی و تبعیض جنسیتی به عنوان شعار در صحنه 
اجتماعی مطرح است و چالش علمی که غرب با آن تعامل می کند، نسبی انگاری 
جنسیت و نادیده انگاری زوجیت است، گفت: »غرب دارد امر جنسیت را امری 
نسبی می کند. پدیده ازدواج همجنسگرایان و نگاهی که به امر جنسیت دارند که 
جنسیت انتخاب است و حتی نوجوان می تواند انتخاب کند و جنسیت خود را 
تغییر دهد، این نگاهی برخلاف جریان خلقت است؛ چراکه در جریان خلقت، امر 
زوجیت »لِکُلِّ شَيْ ءٍ« است و این زوجیت بنای استوار بودن این کره خاکی است. 
در امر انسانی نیز موضوع زوجیت بحثی جدی است.«دکتر طهرانچی ادامه داد: 
»غرب این گونه می انگارد که برابری جنسیتی در جسم و بیولوژی و فیزیولوژی است 
و می توان آن را با مداخله تغییر داد. آنها امور عاطفی، روانی و هوش و استعداد را 
هم منبعث از امر فیزیولوژیک قابل اصلاح می دانند و می گویند با آموزش و تغییر 
 ، جهت پرورش می توان خصلت ها و سجایا را هم عوض کرد و بدین ترتیب از دختر
. این نگاه به تغییر خلقت الهی، نگاهی است که  ، دختر پسر می سازند و از پسر

غرب به پیروی از شیطان در وعده تحقق آرزوهای بزرگ انسان، پیش می برد.«
رئیس دانشگاه آزاد با بیان اینکه دانشگاه های غرب حامی و مبدع این تفکر هستند 
و موضـــوع برابری جنســـیتی را دنبال می کننـــد، گفت: »به عنوان نمونه؛ مجموعه 
تحقیقات دانشگاه  هاروارد به جنسیت، برابری جنسیتی، همجنسگرایی، خانواده 
به شکل جدید و... می پردازد؛ برخی غافلان می گویند باید درمقابل تحولات فناورانه و 
روندی که درحال پیاده سازی است، سپر بیندازیم و همین حمایت ها، حرکت های 
ازبین برنده نسل بشر را تسهیل می کند.« وی ادامه داد: »شعار بازی های المپیک 

2024 که قرار است امسال در پاریس برگزار شود، برابری جنسیتی است، یعنی آنچه 
در سند 2030 و در سال 2015 تصمیم گیری شد، امسال در المپیک پاریس اجرایی 
می شـــود و یکی از نمادهای آن برابری تعداد ورزشـــکاران زن و مرد اســـت و دومین 
نشـــانه آن، حضور تیم های مختلط اســـت و دیگر قرار نیســـت زن با زن مســـابقه 
بدهد و مرد با مرد، بلکه غرب می خواهد بگوید زن و مرد که از لحاظ فیزیولوژی 
متفاوت هستند، باید با هم مسابقه بدهند. بدین ترتیب عبور از ملیت و هویت 
نیز در دستورکار المپیک 2024 قرار گرفته و شاهد حذف کشورهای غیرهمسو و 
اضافه کردن تیمی به عنوان تیم بی وطنان و اعمال ارزش های حاکم آنها هستیم. 
هیات اجرایی المپیک می گوید تساوی جنسیتی یعنی حضور هرچه بیشتر مواد 

مختلط به معنای آنکه زن و مرد در یک تیم باهم مسابقه بدهند.«
وی افزود: »این درحالی است که سند 2030 هم بر برابری و عبور از ارزش های دینی 
تاکید دارد و ارزش آنها برابری جنسیتی است و برای آنها بین داور زن و مرد تفاوتی 
وجود ندارد، حتی اگر در برخی فرهنگ ها لمس بدن ورزشـــکار مرد توســـط داور 
زن مجاز نباشـــد. غرب برای پیاده ســـازی فرهنگ و ارزش های خود، این موضوع 
را به جوامع تحمیل می کند و فضایی درســـت کرده اند که اگر در آن قرار نگیرند، 

باید اخراج شوند.«
دکتـــر طهرانچی خاطرنشـــان کـــرد: »همه ما فجایـــع رژیم صهیونیســـتی در غزه را 
دیدیـــم امـــا برای دومین بار روســـیه و بلاروس را از المپیـــک محروم کردند اما درباره 
رژیم صهیونیستی حرفی نمی زنند و می گویند سیاست جدا از ورزش است و تیم 
بی وطنان را برای عبور از ملیت ها تشـــکیل داده اند و قرار اســـت امســـال یک تیم 
مشترک از افرادی تشکیل دهند که از کشورهای مختلف مهاجرت کرده و مخالف 
آمریکا هستند. این موضوع نشان می دهد چگونه غرب تربیت خود را بر ما تحمیل 
می کند. غرب از آموزش وپرورش نتوانست این موضوعات را دنبال کند و از دریچه 

ورزش به آن ورود کرده است.«
رئیـــس دانشـــگاه آزاد با بیان اینکـــه رئیس جمهور آمریکا ســـال 1401 لایحه ازدواج 
همجنسگرایان را امضا کرد و علی رغم مخالفت های برخی گروه های محافظه کار 
و مذهبی، نگاه برابری جنسیتی را به جد پیگیری می کند، گفت: »اینها مسیری 
را طی می کنند که هم در نســـل و هم در غذا همه را محتاج خود کنند اما دربرابر 
این جریان، ما باید به مبانی خود برگردیم؛ تولید مفهوم کنیم و سیاست بگذاریم 

تا درون این تله نیفتیم.«
وی افزود: »بحث این است که خداوند خلقت را زوج آفریده و هر ماده ای از الکترون 
قَ 

َ
 ۥخَل هُ

ّ
نَ
َ
... زوج هســـتند، همانطور که خداوند متعال می فرماید »وَأ و پوزیترون و

نثَی« ولی غرب می خواهد این قاعده را به هم بزند.«
ُ
لأ کَرَ وَٱ

َّ
وجَینِ ٱلذ ٱلزَّ

دکتر طهرانچی تاکید کرد: »خداوند می فرماید انسان را به لحاظ جسمی، بیولوژی 
... زوج و  و فیزیولوژی، روانی، عاطفی، ســـجایا و خصلت ها، هوش و اســـتعداد و

حتی متضاد آفریده است.«
ع( در این  رئیس دانشگاه آزاد با اشاره به نامه 31 نهج البلاغه گفت: »حضرت علی)
، یعنی زن را از لحاظ فیزیولوژی و جسمانی  نامه می فرماید زن ریحانه است نه کارگزار
متفاوت می داند و این دربرابر نگاه برابری جنسیتی، یک نگاه عمیق است. ریحانه 
معطر است و فضای خانه را پر می کند و از لحاظ روانی و عاطفی کاملا با مرد تفاوت 
دارد؛ چراکـــه مـــرد کارگزار اســـت و زن ریحانـــه پس هیچ گاه نمی توان دنبال برابری 

عاطفی زن و مرد بود اما غرب به جد این موضوع را در سند 2030 دنبال می کند.«
ع( در حکمت 234 نهج البلاغه می فرماید برخی  وی با بیان اینکه حضرت علی)
خصلت ها برای زنان خیر و برای مردان شر است، تصریح است: »این بدین معنی 
است که خصلت ها قابل تبدیل نیست. همانطور که الکترون و پوزیترون دو بار 
الکتریکی متفاوت و متضاد دارند، مرد و زن نیز در برخی خصلت ها متضاد هستند. 
غرور و ترس و بخل، برای زن خیر است ولی داشتن این خصلت ها برای مرد شر 
است، یعنی اساسا زن و مرد نمی توانند برابر باشند و باید تفاوت خصوصیتی و 

خصلتی داشته باشند.«
دکتر طهرانچی خاطرنشان کرد: »بحث غرب این است که جسم و روان و در خصلت 

می خواهد زن و مرد را یکی کند و هدف آن موضوعات اقتصادی و بیگاری گرفتن 
زنان و نابود کردن آنهاست. فقط پیش از اسلام کودک دختر را زنده به گور نمی کردند، 
بلکه امروز هم غرب با شعار برابری جنسیتی، دوباره زن را زنده به گور می کند. این 
زنده به گور کردن این بار می خواهد هویت زنان را از آنها بگیرد؛ چراکه برابری جنسیتی 
ع( به زیبایی این موضوع را در  به نفع مردان است نه به نفع زنان و حضرت علی)

نهج البلاغه تبیین می کند که زن و مرد یکی نیستند.«
رئیس دانشگاه آزاد ادامه داد: »امیرالمومنین)ع( همچنین در حکمت 124 می فرماید 
« و غیرت مرد »ایمان« است. این نکات را باید بانوان ما به دقت  که غیرت زن »کفر
ببینند تا هرگاه شعارها فریبنده شد، بدانند که می خواهند سر زنان کلاه بگذارند. 

اگر زن را شعار کردند، بدانید که می خواهند زن را زنده به گور کنند.«
وی با تاکید بر اینکه مقاومت فقط نبرد نظامی نیست، بلکه در درجه اول مقاومت 
فکری و تربیتی است، گفت: »بحث بر سر زیست شرافتمندانه و حیات طیبه 
است. تبعیض جنسیتی نیست، بلکه تفاوت جنسیتی است و این تفاوت شاکله 
خلقت و تفاوت خصوصیتی است. درست است که انسان از نفس واحده خلق 
قَکُم مِن نَفسٍ 

َ
ذي خَل

َّ
کُمُ ال قوا رَبَّ

َ
هَا النّاسُ اتّ یُّ

َ
شد اما خداوند متعال می فرماید »یا أ

جَالِ نَصِیبٌ   کَثیرًا« و بعد می فرماید »لِلرِّ
ً

 مِنهُما رجِالا
َ

قَ مِنها زَوجَها وَبَثّ
َ
واحِدَةٍ وَخَل

ا اکْتَسَبْنَ«، یعنی در کمالات زنان و مردان برابری  سَاءِ نَصِیبٌ مِمَّ ا اکْتَسَبُوا وَلِلنِّ مِمَّ
دارند اما در جنسیت برابری ندارند.«

دکتر طهرانچی خاطرنشـــان کرد: »گویی خداوند 1400 ســـال پیش امروز را برای ما 
تصویر کرده روزی می رسد که تمنای برابری جنسیتی می دهند و نباید بشر این 
مسیر را طی کند. در زیست شرافتمندانه یا حیات طیبه زن و مرد یکی هستند. 

در کمالات تفاوت نداریم، بلکه بشر مسیر را اشتباه می رود.«
رئیس دانشگاه آزاد تاکید کرد: »ما برای موعظه به نهج البلاغه نیاز نداریم، بلکه برای 
مواجهه با نظام علمی غرب به آن احتیاج داریم تا بر این مبنا با آنها مواجه شویم. 
ع( تکیه کنیم که این راه بشر خطاست.  باید به قرآن، نهج البلاغه و کلام معصوم)
تا 2030 هنوز زمان مانده است اما می خواستند در این 15 سال جاده را هموار کنند 
و بـــه همیـــن دلیل فضای مجـــازی، ورزش، آموزش وپرورش، کتاب، انیمیشـــن و 
فیلم هایی که برای کودکان تهیه می کنند، پر از بحث های برابری جنسیتی است 

و همه خوراک فکری مبتنی بر این موضوع است.«
دکتر طهرانچی ادامه داد: »خداوند هرجا درباره فضیلت سخن می گوید، برابری زن 
مُسْلِمِینَ 

ْ
و مرد را بیان می کند؛ همانطور که در آیه 35 سوره احزاب می فرماید »إِنَّ ال

ادِقَاتِ  ادِقِینَ وَالصَّ قَانِتَاتِ وَالصَّ
ْ
قَانِتِینَ وَال

ْ
مُؤْمِنَاتِ وَال

ْ
مُؤْمِنِینَ وَال

ْ
مُسْلِمَاتِ وَال

ْ
وَال

قَاتِ  مُتَصَدِّ
ْ
قِینَ وَال مُتَصَدِّ

ْ
خَاشِـــعَاتِ وَال

ْ
خَاشِـــعِینَ وَال

ْ
ابِرَاتِ وَال ابِریِنَ وَالصَّ وَالصَّ

َ کَثِیرًا  اکِریِنَ الَلّ
َّ

حَافِظَـــاتِ وَالذ
ْ
حَافِظِینَ فُرُوجَهُمْ وَال

ْ
ائِمَـــاتِ وَال ائِمِیـــنَ وَالصَّ وَالصَّ

جْرًا عَظِیمًا.«
َ
هُمْ مَغْفِرَةً وَأ

َ
ُ ل  الَلّ

ّ
عَدَ

َ
کِرَاتِ أ ا

َّ
وَالذ

رئیـــس دانشـــگاه آزاد با بیان اینکه در جریان »زن، زندگـــی، آزادی« به دنبال برابری 
جنسیتی بودند و می خواستند در جمهوری اسلامی برابری پوشش را راه بیندازند، 
گفت: »نباید فکر کنیم این جریانات داخلی بود، بلکه یک جریان جهانی سازی 
است. انقلاب اسلامی به برکت وجود رهبر فرزانه و خردمند آن، تنها جبهه مقاومت 

دربرابر این ارزش های غرب خودبنیان است.«
ع( در توصیف زیبایی، برابری  رئیس دانشگاه آزاد اظهار داشت: »حضرت علی)
... زن و مرد را غیرممکن می داند.  جنسیتی در خصال، روح و روان، عاطفه، هوش و
امیـــدوارم مـــا در ایـــن کنگره بتوانیم این موضوع را برای نظام دانشـــگاهی به عنوان 
بســـتر کار و ســـنت الهی قرار دهیم و از آن برای مواجهه با جریان بداندیش غرب 

نظریه تولید کنیم.«
وی در پایان خاطرنشـــان کرد: »هویت دانشـــگاه در تحول منابع و نگاه اســـت و 
تحول باید براساس نگاه بنیادین و حکمت صورت گیرد؛ چراکه علم به تنهایی 
نمی تواند راه را پیدا کند و باید به حکمت مراجعه کند. حکمت، حکمرانی و تعلیم 
و تربیت در نهج البلاغه است. نهج البلاغه کتاب حکمت است و ما می توانیم 

برای مسیرمان به آن تکیه کنیم.«


